

English Workshops im Wintersemester 2023/24

Unlocking the Power of Intercultural Communication (for university staff and faculty) I+II - English Level B2/C1

In Kooperation mit der Hochschuldidaktik

Nr.	Workshop	Tag	Zeit	Raum	Dozentin	Voraussetzung
909801/02	Unlocking the Power of Intercultural Communication (for university staff and faculty) I+II	I - Dienstag 12.03.24	15:00 - 18:00	320	Tina Kosleck	B2 Kenntnisse werden vorausgesetzt
		II - Donnerstag 14.03.24	15:00 - 18:00	320		

Unlock the power of intercultural communication at our workshop designed with university staff and faculty specifically in mind. This engaging and interactive workshop provides practical tools to navigate intercultural interactions and will empower you to create a more inclusive campus and classroom environment. Let's celebrate our diverse campus while fostering understanding and connection among colleagues and students alike.

Entdecken Sie das Potenzial interkultureller Kommunikation in unserem Workshop, der speziell für Hochschulpersonal und Lehrende entwickelt wurde. Dieser interaktive Workshop bietet praktische Werkzeuge für interkulturelle Interaktionen und hilft dabei, auf dem Campus, im Vorlesungssaal und im Seminarraum ein Umfeld zu schaffen, das alle miteinbezieht. Unser Ziel ist es, unsere Wertschätzung der Vielfalt an Hochschulen zeigen und die Verständigung und das Miteinander von Kolleg:innen und Studierenden zu unterstützen

Unlocking the Power of Intercultural Communication (for university staff and faculty; Level: B1)

Nr.	Workshop	Tag	Zeit	Raum	Dozentin	Voraussetzung
909901	Unlocking the Power of Intercultural Communication (for university staff and faculty; Level:B1)	Mittwoch 13.03.24	09:00 - 12:00	320	Tina Kosleck	B1 Kenntnisse werden vorausgesetzt

Discover the importance of intercultural communication. This interactive workshop is designed for staff and faculty at a B1/2 English level. Practise your English while learning about how to communicate effectively with students and colleagues of other cultures.

Entdecken Sie die Vorteile der interkulturellen Kommunikation! Dieser interaktive Workshop richtet sich an Mitarbeitende mit Englischkenntnissen ungefähr mit B1-Niveau. Üben Sie Ihr Englisch und lernen Sie, wie Sie effektiv mit Studierenden und Mitarbeitenden aus anderen Kulturen kommunizieren können.

Introduction to Academic Writing and Presentation Skills (online)

in Kooperation mit der Graduiertenakademie

Nr.	Workshop	Tag	Zeit	Raum	Dozentin	Voraussetzung
90069	Introduction to Academic Writing and Presentation Skills (online) for PhD Students	28.02.24 06.03.24 13.03.24 (Mittwochs 3x)	13:00 - 15:00 13:00 - 15:00 13:00 - 15:00	online	Rebecca Collin	B2 Kenntnisse werden vorausgesetzt

Writing and presenting in English are important parts of academia. However, doing so in another language can be challenging. This online workshop, aimed at PhD students and junior researchers, will give you first insights into the content and language aspects of academic papers and presentations. Examples and exercises will help you express your thoughts and ideas in correct, concise English. This workshop is a guided how-to and employs digital and non-digital self-study material and feedback from the instructor. This workshop is most suitable for those with B2-C1 knowledge of English. Master's degree students can be added to a wait-list and then admitted if space permits.

Das Schreiben und Präsentieren auf Englisch sind wichtige Bestandteile des akademischen Alltags. Dies in einer Fremdsprache zu tun, kann jedoch eine Herausforderung sein. Dieser Online-Workshop, der sich an Doktorand:innen und Nachwuchswissenschaftler:innen richtet, gibt Ihnen erste Einblicke in die inhaltlichen und sprachlichen Aspekte des wissenschaftlichen Arbeitens und Präsentierens. Beispiele und Übungen werden Ihnen helfen, Ihre Gedanken und Ideen in korrektem, prägnantem Englisch auszudrücken. Der Workshop ist ein geführter Leitfaden und besteht aus digitalem und nicht-digitalem Selbstlernmaterial, welches durch Feedback des Kursleiters ergänzt wird. Dieser Workshop eignet sich am besten für Teilnehmer:innen mit B2-C1-Kenntnissen in Englisch. Masterstudierende können an dem Kurs teilnehmen, wenn genügend Plätze vorhanden sind.

Teaching in English: Empowering University Lecturers (online) In Kooperation mit der Hochschuldidaktik

Nr.	Workshop	Tag	Zeit	Raum	Dozentin	Voraussetzung
90988	Teaching in English: for university staff (online)	11.03.24 13.03.24 15.03.24	08:30-13:00 08:30-13:00 08:30-13:00	online	Brooke Livo	B2 Kenntnisse werden vorausgesetzt

Enhance your teaching skills with this online workshop. Join us to discover and explore strategies for creating an inclusive learning environment, improving your instructional techniques, and providing constructive feedback. Don't miss this opportunity to gain confidence in your ability to teach effectively in English-speaking settings.

Erweitern Sie Ihre Lehrkompetenzen mit diesem Online-Workshop. In diesem Kurs werden Strategien für eine integrative Lernumgebung, die Verbesserung der Unterrichtstechniken und konstruktives Feedback vermittelt. Nutzen Sie diese Gelegenheit, um Vertrauen in Ihre Fähigkeit zu gewinnen, effektiv in einem englischsprachigen Umfeld zu unterrichten.

English Workshops im Wintersemester 2023/24

A day in English – An immersion day for university staff and faculty. Discovering Tomorrow: Exploring Ideas of the Future in Pop Culture and Beyond (English level: B1+)

Nr.	Workshop	Tag	Zeit	Raum	Dozentin	Voraussetzung
90993	A day in English - An immersion day for university staff and faculty	Freitag 23.02.24	09:00 - 14:30	320	Brooke Livo	B1 Kenntnisse werden vorausgesetzt

Immerse yourself in the English language as we explore captivating ideas about the future in pop culture and beyond. This engaging and interactive experience, aimed at English speakers at a B1 level, offers a fantastic opportunity to enhance your language skills and cultural understanding. An immersion day invites you to dive into English through discussions and activities. Experience a dynamic and safe environment that encourages lots of speaking opportunities.

Tauchen Sie ein in die englische Sprache, während wir interessante Ideen über die Zukunft in Popkultur und darüber hinaus erkunden. Dieses praxisorientierte und interaktive Erlebnis, speziell für Englischlernende auf B1-Niveau gestaltet, bietet Ihnen die Gelegenheit, Ihre Sprachkenntnisse und Ihr kulturelles Verständnis zu verbessern. Bei einem Immersionstag haben Sie die Möglichkeit, durch Diskussionen und Aktivitäten intensiv in die englische Sprache einzutauchen. Erleben Sie eine dynamische und sichere Umgebung, die viele Gelegenheiten zum Sprechen bietet.